
Zápisnica 

zo zasadnutia Komisie školstva, športu a kultúry  

zo dňa 09.03.20223 

Prítomní: Petronela Klačanská, Mária Šimončičová, Petra Mitašíková, Matúš Harmaňoš, Mariana 

Korbelová, Michal Ferák, Radovan Kyrinovič, Alena Petáková, Michaela Kövári-Mrázová, Dominika 

Engler, Alexandra Kriššová, Marína Gorghetto 

Ospravedlnení: Mária Harmaňoš, Michal Vrba, Martin Pach  

Program zasadnutia: 
 
1. Otvorenie 
2. Prerokovanie a schválenie rokovacieho poriadku 
3. Zhodnotenie kultúrnych a športových akcií od decembra 2022 do februára 2023: Rozsvecovanie 

vianočného stromčeka – 27.11.2022, Lamačské vianočné trhy 1.- 4.12.2022, Mikulášsky šachový 
turnaj – 8.12.2022, Mikulášsky stolnotenisový turnaj – 10.12.2022, Divadielko – 11.12.2022, 
Vianočná kapustnica pre osamelých seniorov- 16.12.2022,  Koncert MilyMedvedovskej a Daniela 
Špinera - 28.1.2023, Výstava OZ Post BellumHERstory 1.2.-1.3.2023, Permakultúrna prednáška - 
2.2.2023. 

4. Plánkultúrnych a športovýchpodujatíodmarca do augusta 2023 
5. Knižnica – grant z Fondunapodporuumenia, organizáciapráce a otváraciehodiny od 1.3.2023 
6. Schválenýrozpočetmestskejčasti Bratislava-Lamač pre rok 2023 v oblastiškolstva, kultúry, športu 

(závery zo zasadnutia MZ MČ BA dňa 25.1.2023) 
7. VZN, ktorýmsaurčujevýškapríspevkunačiastočnúúhradunákladov v materskýchškolách, 

v školskýchklubochdetí a zariadeniachškolskéhostravovania, ktorésú 
v zriaďovateľskejpôsobnostimestskejčasti Bratislava-Lamač, akoajlegislatívnezmenyplatnéodmája 
2023. 

8. Zoznamškolení, naktorýchsazúčastnilizamestnancizákladnejškoly a materskejškolyzarok 2022. 
Projekt UNICEF nazákladnejškole. 

9. Problematikawellbeingužiakovzákladnejškoly. 
10. Rôzne 
11. Záver 
 

K bodu 1 Otvorenie 

Petronela Klačanská: Zasadnutie komisie otvorila predsedníčka komisie Petronela Klačanská, ktorá 

privítala a predstavila členov komisie. Zároveň sme si prešli náplň práce komisie. 

K bodu 2.Prerokovanie a schválenie rokovacieho poriadku 

Petronela Klačanská: Otvorila tému termínov komisie a po konsenze v komisii bola odsúhlasená 

zmena v ČL. XII Spoločné ustanovenia z tejto formulácie „Zápisnicu vyhotoví tajomník komisie 

najneskôr do 3 pracovných dní po zasadaní komisie a zároveň najneskôr 3 pracovné dni pred 

nastávajúcim miestnym zastupiteľstvom.“ na túto formuláciu „Zápisnicu vyhotoví tajomník komisie 

najneskôr do 3 pracovných dní po zasadaní komisie a zároveň najneskôr 6 pracovných dní pred 

nastávajúcim miestnym zastupiteľstvom.“ 

Hlasovanie: Všetci prítomní členovia hlasovali za takto prednesenú zmenu v rokovacom poriadku.  

K bodu 3.Zhodnotenie kultúrnych a športových akcií od decembra 2022 do februára 2023: 

Rozsvecovanie vianočného stromčeka – 27.11.2022, Lamačské vianočné trhy 1.- 4.12.2022, 



Mikulášsky šachový turnaj – 8.12.2022, Mikulášsky stolnotenisový turnaj – 10.12.2022, Divadielko 

– 11.12.2022, Vianočná kapustnica pre osamelých seniorov- 16.12.2022,  Koncert 

MilyMedvedovskej a Daniela Špinera - 28.1.2023, Výstava OZ Post BellumHERstory 1.2.-1.3.2023, 

Permakultúrna prednáška - 2.2.2023. 

Dominika Engler: Informovala o jednotlivých podujatiach na základe materiálov. 

Petra Mitašíková: Zaujímala sa o možnosť organizácie Lamačských vianočných trhov aj tento rok. 

Dominika Engler: Organizátorky Barbora Vavrinčíková a Natália Matysová by mali záujem o opätovnú 

organizáciu podujatia. Dátum sa však križuje s bratislavskými vianočnými trhmi, na ktorých by sa rady 

zúčastnili. Ak by sa Lamačské vianočné trhy opätovne konali, rozmýšľame o možnosti skrátiť 

podujatie zo štyroch na dva dni.   

Mária Šimončičová: Zaujímala sa o to, ako bolo riešené zaujatie verejného priestranstva. 

Dominika Engler: Organizátorky mali povolenie, mestská časť im poplatkom za zaujatie verejného 

priestranstva nevyrúbila, lebo im dala užívanie námestia zadarmo, ako formu spolupráce. 

Šimončičová: Opýtala sa, na základe čoho si organizátorky vyrubovali poplatky od stánkarov. 

Dominika Engler: Išli podľa vlastného cenníka, bol to ich projekt, podaný, spísaný, schválený na jeseň 

2022. Náklady si vyskladali príjmov zo stánkov. 

Petra Mitašíková: Ocenila januárový koncert Mily Medvedovskej a Daniela Špinera. Navrhla pri 

ďalších podujatiach v Kultúrnom centre nepúšťať divákov do sály počas predstavenia, aby nerušili 

umelcov. Lepšie by bolo, aby vstupovali až počas potlesku. 

Alena Petáková: Poukázala na nutnosť vychovávať divákov, aby vstupovali a vystupovali počas 

potlesku. 

Petronela Klačanská: Navrhla umiestniť na dvere oznam, aby diváci nevstupovali počas vystúpenia, 

ale aby si počkali na potlesk. Vyjadrila spokojnosť s kvalitným ozvučením koncert Medvedovskej 

a Špinera. 

Dominika Engler: Umelci boli informovaní o možnostiach ozvučenia a techniky v Kultúrnom centre, 

na základe čoho sa rozhodli, že si zoberú vlastnú aparatúru aj so zvukárom. 

Michal Ferák: Ocenil februárovú permakultúrnu prednášku a zaujímal sa o možnosť nadstavbovej 

prednášky k tejto téme? 

Dominika Engler: Prítomným divákom sme dali možnosť, aby sa ozvali na kultura@lamac.sk, ak majú 

o túto tému záujem. Doposiaľ sa nik neozval. Lektorka Zuzana Matúšová je mimoriadne vyťažená, no 

túto tému chceme určite potiahnuť.  

Petronela Klačanská: Navrhla workshop na tému permakultúry, nakoľko prednáška mala úspech. 

Napríklad pre ľudí z bytových domov či pre tých, ktorí sa starajú o predzáhradky na sídlisku. Neskôr 

taktiež zhodnotila decembrové podujatie Kapustnica pre osamelých seniorov, vyzdvihla príjemnú 

atmosféru a pozitívnu spätnú väzbu od účastníkov.  

Komisia školstva, športu a kultúry berie na vedomie. 

K bodu 4. Plán kultúrnych a športových podujatí od marca do augusta 2023 

Dominika Engler: Informovala o jednotlivých pripravovaných podujatiach na základe materiálov. 

Petra Mitašíková: Na podujatie Noc s Andersenom navrhla zavolať Luciu Kralovičovú, ktorá by mohla 

deťom prečítať úryvok z knihy. Pani Královičová taktiež zastrešuje divadlo Up-down s deťmi 

s downovým syndrómom, preto navrhuje zaradiť predstavenia z jeho dielne do programu mestskej 

časti.  

Dominika Engler: Prezrie si ponuku divadla a premyslí, kam by sa dala zaradiť.   

mailto:kultura@lamac.sk


Petronela Klačanská: Podujatie Dosev lúčnych kvetov sa bude konať v piatok doobeda. Navrhla do 

budúcnosti organizovať takéto podujatia v sobotu. 

Mária Šimončičová: Zaujímala sa o podujatie spojené so stavaním máje. V minulosti sa totiž takéto 

podujatia, hlavne pre staršiu generáciu, organizovali. Doobeda býval športový RunFest, poobede 

posedenie pod lipami s gulášom, vínom a kultúrnym programom.  

Dominika Engler: Takéto podujatie nie je v pláne. Budeme stavať máju bez sprievodných akcií.  

Mariana Korbelová: Navrhla, aby program zorganizovala základná škola – napríklad aby žiaci 

v ľudovom oblečení spievali.  

Mária Šimončičová: Rada by dostala k nahliadnutiu rozpočet na kultúrne a športové podujatia do 

konca roka 2023. 

Dominika Engler: Rozpočet máme, je potrebné si ho pýtať priamo od vedúceho OKK Matúša 

Harmaňoša. Petronela Klačanská: Navrhla na letné koncerty osloviť ZUŠ J. Kresánka, ktorá má 

v jednotlivých ročníkoch aj súbory. Rovnako by sa dali osloviť bývalí žiaci ZUŠ, ktorí majú vlastné 

kapely a takéto koncerty by mohli byť pre nich dobrou formou prezentácie. Môžeme takto podporiť 

začínajúce kapely a vyskladať program. 

Mária Šimončičová: V minulosti takéto koncerty z pozície referentky kultúry a športu v Lamači 

organizovala. Na námestí bývalo viac účinkujúcich ako divákov, lebo boli príliš skoro. Navrhuje 

koncerty  situovať do večerných hodín. 

Petronela Klačanská: Navrhla prepojiť podujatie Prečítané leto s Miestnou knižnicou Lamač – aby sa 

skladali tematické sety kníh pre jednotlivé vekové kategórie. Taktiež navrhla pozvať nejakého umelca, 

ktorý by deťom čítal. Už teraz môžeme zháňať tipy na osobnosti. Pozná osobne niekoľko autorov 

a hercov, opýta sa ich na záujem.   

Alena Petáková: Zaujímala sa o prípadné podujatie na marcový Deň učiteľov, ktorí zažívajú 

mimoriadne náročné obdobie.   

Mariana Korbelová: Podčiarkla, že je potrebné vyzdvihnúť status učiteľa, vyzdvihnúť toto povolanie 

vlastnej obci. 

Radovan Kyrinovič: Je potrebné urobiť niečo, aby učiteľ cítil, že je videný.   

 

Komisia školstva, športu a kultúry berie na vedomie. 

K bodu 6.Schválený rozpočet mestskej časti Bratislava-Lamač pre rok 2023 v oblasti školstva, 

kultúry, športu (závery zo zasadnutia MZ MČ BA dňa 25.1.2023) 

Bod je predradený 

Michaela Kövári-Mrázová: Uviedla komentár k rozpočtu mestskej časti na základe materiálu. 

Klačanská: Podčiarkla, že sme vo veľmi kritickej situácií, čo sa týka samospráv, vďaka vládnym 

opatreniam. Náklady šli vyššie, boli schválené navýšenia platov, tým pádom sú reálne financie nižšie. 

Musíme škrtať v takých oblastiach, ktoré nie sú životne potrebné pre samosprávu. Kultúra je jedna 

z nich. Preto vyzdvihuje spolupráce typu Lamačské vianočné trhy, ktoré si zastrešia partneri a 

nemáme s nimi vysoké výdavky.  

Alena Petáková: „Po prvý rok sa nám nepodarilo vystaviť rozpočet 50:50 - príjmová časť a výdavková 

časť - lebo nebol schválený normatív. Normatív na ŠKD bol už druhý rok podhodnotený. V príjmovej 

časti vypadli príjmy z prenájmu priestorov školskej jedálne. Očakávam, že v prenesenom výkone 

získame od štátu nejaké prostriedku, už teraz je normatív o pár tisíc vyšší. Bojovali sme taktiež 

o dofinancovanie energií za rok 2022 a teraz vypĺňame každý mesiac za rok 2023, lebo tie platby šli 

vysoko.“ 



Michaela Kövári-Mrázová: „Čoskoro vo vyúčtovaní uvidíme, aký bol skutočný nárast výdavkov. Do 

komisie dostanete materiál, ktorý prehodnotí výšku príspevku na budúci rok, pokúsime sa ho 

zreálniť. Keď základná a materská škola žiada o dofinancovanie, ideme nad rámec normatívu 

a dofinancovávame.“ 

Alena Petáková: „Na konci roka nás zaskočilo financovanie ukrajinských žiakov. Za bývalého ministra 

školstva sa dohodlo, že normatív na týchto žiakov nebude ad hoc, ale dostanú európsky normatív. 

Mali sme ho dostať od septembra na každý mesiac, dostali sme ho až 30. decembra na 4 mesiaca. A 

do 31. januára sme ho mali minúť. Prenášame teda tieto peniaze do ďalšieho roka. Na našej 

základnej škole máme do 40 ukrajinských žiakov, sú to dve plné triedy. To znamená traja učitelia – tri 

platy na štyri mesiace. Sú to nemalé finančné prostriedky. Štát sa tvári ako pomáha, ale realita je 

úplne iná, melieme z toho, čo máme. Problematika Ukrajincov sa jednoducho nerieši dobre. Tí, ktorí 

nechcú zostať na Slovensku, budú mať problém pri návrate na Ukrajinu.“ V prvých ročníkoch už nie je 

priestor pre prijímanie nových žiakov. Zároveň vyzdvihla spoluprácou medzi školou a mestskou 

časťou.  

Komisia školstva, športu a kultúry berie na vedomie. 

 

K bodu 7. VZN, ktorým sa určuje výška príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v materských 

školách, v školských kluboch detí a zariadeniach školského stravovania, ktoré sú v zriaďovateľskej 

pôsobnosti mestskej časti Bratislava-Lamač, ako aj legislatívne zmeny platné od mája 2023.  

Bod je predradený 

Michaela Kövári-Mrázová: Uvidela bod č. 7 na základe materiálov.  

Michaela Kövári-Mrázová: Hovorí sa, že obedy zadarmo nebudú administratívna záťaž. No nárok na 

dotáciu bude mať len ten, kto si vypíše papier. Na samosprávam vznikne neskutočná záťaž, lebo bude 

potrebné robiť dva zoznamy – tí, ktorí požiadali a tí, ktorí nepožiadali. 

Mariana Korbelová: Upozornila na množstvo odpadu, ktorý vznikne, lebo rodičia už nebudú mať 

potrebu odhlasovať deti z obedov. Predtým odhlasovali lebo to platili. 

Petronela Klačanská: Poplatok za materskú školu vo výške 50 EUR je na nižšej úrovni v rámci 

Bratislavy. Niektoré škôlky majú 90 EUR mesačne. Keď uvidíme záverečný účet, možno ešte tento 

poplatok budeme musieť prehodnocovať, výdavky totiž neskutočne narástli.  

Komisia školstva, športu a kultúry berie na vedomie. 

 

K bodu 10 Rôzne 

Bod je predradený  

Hana Dubynská: Spolupracuje s ukrajinskou komunitou, ktorá je v Lamači veľká. Rada by poprosila 

o spoluprácu, nakoľko na základnej škole je umiestnených veľa ukrajinských detí. Bolo by dobré, aby 

sa deti vzdelávali v ukrajinskom aj v slovenskom jazyku.  

Petronela Klačanská: Povedala, že by sme chceli podporiť ukrajinské deti v rámci vzdelávania, máme 

však obmedzené kapacity, škola sa nadstavuje, fungujeme v obmedzenom režime.  

Alena Petáková: Priestorovo sme na tom veľmi zle, popoludní sa začne veľký hluk, ktorý znemožňuje 

plnohodnotné fungovanie.  

Mariana Korbelová: Je potrebné si ujasniť, aké sú vízie a predstavy pani Dubynskej. Chce učiť 

ukrajinčinu poobede alebo by chcel triedu s cudzím jazykom ukrajinským. Alebo bilingválne 



vzdelávanie do budúcnosti? Ukrajinské deti majú svoju školu v ukrajinčine, poobede majú svoje kurzy 

a jazyk online.  Preto ukrajinské deti hľadajú skôr slovenský jazyk. 

Hana Dubynská: Má záujem o prezenčné vyučovanie ukrajinčiny. A na druhom stupni vzdelávania 

ako druhý cudzí jazyk. 

Alena Petáková: Navrhla, aby sa celá ukrajinská komunita zamyslela a tlačila skôr na ministerstvo 

školstva, aby zriadilo školu pre ukrajinské deti. 

Mariana Korbelová: Navrhla, aby naša základná škola namiesto ruštiny ponúkala ukrajinčinu. 

Alena Petáková: Ukrajinské deti sú rôzne rozmiestnené po ročníkoch, ťažko sa dá vytvoriť jedna 

skupina. Skupina sa dá vytvoriť z 10 či 12 detí, aby bola ukrajinčina ako druhý jazyk. 

Mariana Korbelová: Uistila sa, či pani Dubynskej, či jej ide o to, aby sa deťom vrátil rodný jazyk.  

Mária Šimončičová: Táto téma sa podľa nej zbytočne rieši v súčasnosti, môžeme sa ňou zaoberať, 

keď bude hotová nadstavba základnej školy.  

Mariana Korbelová: Požiadala pani Dubynskú, aby zistila vo svojej komunite o aký počet detí ide, aby 

sa prípadné hodiny dali vyskladať.  

Komisia školstva, športu a kultúry berie na vedomie. 

 

K bodu 5.Knižnica – grant z Fondu na podporu umenia, organizácia práce a otváracie hodiny od 

1.3.2023 

Marína Gorghetto: Predniesla bod na základe materiálov. 

Petronela Klačanská: Požiadala, aby sa nové knihy z grantu prezentovali verejnosti až keď budú 

zaevidované. Taktiež navrhla tematické pravidelné príspevky na sociálne siete s ponukou rôznych 

kníh.  

Michal Ferák: Ponúkol súčinnosť pri fotografovaní kníh. 

Matúš Harmaňoš: Vzhľadom na to, že knižnica je otvorená len 8 hodín do týždňa, nemá takáto 

prezentácia veľký zmysel.  

Mária Šimončičová: Je potrebné bojovať za to, aby sa priestor knižnice dostal do lepších priestorov, 

bližšie k základnej škole. 

 

Komisia školstva, športu a kultúry berie na vedomie. 

 

K bodu 8 Zoznam školení, na ktorých sa zúčastnili zamestnanci základnej školy a materskej školy za 

rok 2022. Projekt UNICEF na základnej škole 

Alena Petáková: Uviedla bod na základne materiálov. Školenia z EduLab akadémie majú veľmi dobrý 

ohlas, sú praktické, obsahujú materiály, ktoré si učitelia môžu stiahnuť a návody, čo sa dá s deťmi 

robiť. Toto bol veľký počin.  

Petronela Klačanská: Zaujímala sa o školenie Kyberšikana a možnosť nahratia školenia, aby si to 

rodičia mohli pozrieť neskôr.  

Alena Petáková: Nie je to možné. Prešla k UNICEF a spolupráci s Inklucentrom. Na škole hľadali pre 

deti psychologičky, ktoré by zastrešili poruchy učenia. Dostali sa k tomuto projektu. Ukrajinským 

psychologičkám bol v rámci školy vyčlenený priestor, aby s deťmi pracovali. V súčasnosti sa to 

ustabilizovalo na tom, že deti majú každý piatok podporu. „Každý týždeň pre deti pripravujeme nový 

harmonogram, nový program. Je to množstvo práce, preto nás hnevá, že normatív chodí tak neskoro. 



Ale snažíme sa pre deti urobiť čo najviac.“  

Predstavila aj projekt Ulice pre deti v spolupráci s Metropolitným inštitútom Bratislavy (MIB). 30. 

mája čaká triedy zapojené do tohto projektu ďalšia aktivita – predstavenie riešení, ktoré navrhli pre 

Lamač. V septembri je plánovaná komunitná aktivita vonku, aj pre verejnosť - MIB odprezentuje, aké 

vylepšenia z hľadiska dopravy sa vymysleli pre Lamač. 

Mariana Korbelová: Navrhla odporučiť materskej škole, aby využívali viac školení z ponuky, ktorá je. 

Radovan Kyrinovič: Ponúkol sa, že dá členom komisie vedieť o kvalitných školeniach. 

Komisia školstva, športu a kultúry berie na vedomie. 

 

K bodu 9.Problematika wellbeingu žiakov základnej školy  

Alena Petáková: „Tento bod a otázky na wellbeing nás irituje. Máme problém s prežitím, snažíme sa 

pre deti robiť normálny školský rok so zmysluplnými aktivitami, ktoré sa dajú robiť. Preto je to pre 

nás citlivá téma, riešenie wellbeingu. Keď chcete, aby učiteľ pôsobil na deti, musí byť on v dobrej 

psychickej a fyzickej kondícii. Mňa stojí dosť síl motivovať ľudí, aby sme videli svetlo na konci tunela. 

Napriek tomu robíme veľa pestrých aktivít, širokospektrálnych. Veľa práce má aj školská 

psychologička, ktorá sa stará v maximálnej možnej miere. Máme situácie, kedy dieťa skolabuje, 

voláme sanitku, alebo z ničoho nič začne v triede plakať a treba to zasanovať. Máme iba jedného 

psychológa, na ten počet detí by sme však potrebovali aj dvoch psychológov. Po kovide sa totiž 

namnožili rôzne závislosti, deti sa naučili vyhýbať sa  veciam, používajú viac lží. Vnímame veľmi veľa 

nenormálneho, ktoré predtým nebolo. Deti musíme vracať späť a snažíme sa to práve takýmito 

aktivitami.“ 

Mariana Korbelová: Má pocit, že mladá generácia je nepochopená, musíme sa naučiť pozerať ich 

očami. Musíme zistiť, aké tie deti sú a aké majú potreby. No aj my, učitelia, sme veľmi vyčerpaní 

a unavení. Uvedomuje si, že ide o celý zle nastavený systém, ale na systém by mali tlačiť učitelia. A tí 

by zas mali mať patričnú podporu a taký plat, aby si nemusel hľadať inú robotu. 

Mária Šimončičová: V rámci spoločnosti vníma, že tínedžeri majú po korone značné problémy, 

chýbala im socializácia, čo sa pretavilo do sebapoškodzovania, anorexie, bulímie, hanby za identitu. 

Opýtala sa či pani Petáková vníma tieto problémy i na základnej škole. 

Alena Petáková: Hromadne nie. Nateraz nevie o nijakom prípade sebapoškodzovania v škole. Vie  

o úzkostných poruchách, žiaci majú citové problémy, pomýšľajú na samovraždu. Bojuje sa tiež so 

žuvacím tabakom. Učitelia si všimnú, že má dieťa dobrú náladu alebo zaspáva počas vyučovania. 

Taktiež sa pri tejto príležitosti zmienila, že jej chýba 30 tisíc EUR na druhého psychológa, nakoľko na 

škole  . 

Petronela Klačanská: Informáciu o potrebe druhého psychológa nemala, inak by sa miestne 

zastupiteľstvo snažilo hľadať financie. 

Mariana Korbelová: Uviedla tri typy zdrojov, z ktorých je možné žiadať o financie na psychológa.   

Komisia školstva, športu a kultúry berie na vedomie. 

 

11. Záver 

Petronela Klačanská: Poďakovala členom za účasť a rozlúčila sa. 

Najbližšia KŠŠaK bude: V júni 2023. 



Zapísala: Marína Gorghetto 
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